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Verslag van de vergadering van de commissie Samenleving van woensdag 18 februari 
2004 
 

Aanwezig zijn: 

Dhr. M. van Daalen, (voorzitter), mw. E.H. Soudain (PvdA), Mw. M.J.F.P. Ruhe (PvdA), mw. J.S. Binnerts-de 

Jonge (VVD), mw. K.J.H. Hasper-Wolters, dhr. B.G. van ‘t Erve (CDA), mw. F.T. Joosse (ChristenUnie),  

mw. F. Laamraoui-Amsiti (GroenLinks), dhr. J.I. Crebas (D66), dhr. J. Jongsma (LPF), dhr. R. de Wit(SGP),  

dhr. L.J.J. Caniëls (commissiegriffier), mw. L.J. Fer (griffiemedw.) 

 

Ook aanwezig:  

Namens GS: mw. L.M. Bouwmeester-den Broeder (gedeputeerde), dhr. J.M. Bos (gedeputeerde) 

Namens ambtelijk apparaat: dhr. R. Hartog Heys van de Lier, dhr. H. Sieben, mw. C. Leech en mw  T. 

Lodder 

 

Afwezig zijn: 

mw. T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), mw. M.I. Creemers-Hazebroek (VVD), dhr. N. Demirbilek (SP), 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering om 15.30 uur en heet iedereen welkom.  

 

2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt conform vastgesteld. De voorzitter stelt voor het verslag van de besloten vergadering van 

21 januari 2004 ook onder agendapunt 3 te behandelen.  

De VVD- fractie wil weten hoe de procedure rondom het toevoegen van agendapunten geregeld is na 

vaststelling van de ontwerpagenda door het presidium. Dit naar aanleiding van het niet inwilligen van haar 

verzoek om het onderwerp “IJsselmeerziekenhuzien”  toe te voegen aan de agenda omdat het presidium de 

ontwerpagenda al had vastgesteld, terwijl het onderwerp “procesgang kunstbeleid” wel later bleek te zijn 

toegevoegd. Overigens constateert de fractie dat de schriftelijke mededeling van de Gedeputeerde over het 

onderwerp IJsselmeerziekenhuizen inmiddels tegemoet is gekomen aan het doel van het oorspronkelijke 

verzoek. De LPF-fractie wenst alsnog “IJsselmeerziekenhuizen” toe te voegen aan de agenda. De agenda 

wordt gewijzigd vastgesteld met toevoeging van agendapunt5.1.c.4 t.w. plan van aanpak 

IJsselmeerziekenhuizen.  

 

3. Verslag van de vergadering van de commissie Samenleving  

a. d.d. 8 januari 2004 

Dit verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

b. d.d. 21 januari 2004 

De VVD-fractie dient een wijziging in. De zin:”Naar aanleiding van een daartoe toegekende subsidie wil de 

fractie weten of alle crediteuren van de Wonder Foundation, uit een vorige productie inmiddels zijn betaald 

en of dit bij de huidige subsidietoekenning door het college ook is getoetst.” verplaatsen naar de Rondvraag 

van de VVD-fractie, achter de zin:  “….van Odyssee is afgehandeld”. 

Het verslag wordt met deze wijziging goedgekeurd.  

Ten aanzien van de lijst van toezeggingen het volgende: 

Actie 1: (werkbezoek omroep Flevoland) is afgehandeld.  

Actie 2: (De Verbeelding), moet nog actie op ondernomen worden. 

Actie 3:  (definitie starter) een notitie is in de bakjes neergelegd.  

Actie 4: (koeriersdienst) is aan de orde geweest in Presidium van 3 februari jl. 
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c. verslag van de besloten vergadering van 21 januari 2004. 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. Ook wordt besloten de notulen openbaar te maken. 

 

4. Mededelingen voorzitter/statengriffie 

 De schriftelijke mededelingen zijn uitgereikt. De voorzitter verzoekt de griffie de brief van de Stichting Gilde 

Nederland namens de commissie te beantwoorden. 

 

5.1.a.1 Portefeuillehouder J.M. Bos – mededelingen- Ontwikkelingen rond de Jeugdzorg 

Gedeputeerde Bos heeft een tweetal schriftelijke mededelingen uitgereikt. De één betreft een toelichting 

onderzoek toerusting provincie apparaat m.b.t. invoering van de Wet op de Jeugdzorg. De ander  betreft 

stand van zaken IJsselmeerziekenhuizen  m.b.t. het Plan van Aanpak van de IJsselmeerziekenhuizen. Hij 

meldt voorts dat de saneringsplannen van bureau Jeugdzorg in concept zijn aangeleverd. Met stichting 

Boschhuis is afgesproken deze plannen medio maart 2004 aan te leveren. 

De CDA-fractie refereert aan uitlatingen die door gedeputeerde Bos bij omroep Flevoland zijn gedaan naar 

aanleiding van extra middelen voor Flevoland in het kader van de Jeugdzorg, tijdens het bezoek van 

staatssecretaris Ross op 2 februari jl. Gedeputeerde Bos zou gezegd hebben dat hij dat pakket een sigaar 

uit eigen doos vond. De fractie heeft hier onderzoek naar gedaan en concludeert dat de staatssecretaris wel 

degelijk invulling aan de motie heeft gegeven. Zij leest enkele passages uit het hoofdlijnen akkoord voor: 

Een belangrijk punt van de achterstand was, dat Flevoland weliswaar € 2,6 miljoen in de doeluitkering kreeg, 

maar dat het daarmee te realiseren aanbod ook bestemd is voor jongeren uit andere provincies, op grond 

waarvan Flevoland deze € 2,6 miljoen niet mee rekende als eigen doeluitkering. De staatssecretaris heeft 

geregeld dat voortaan (vanaf 2005) de € 2,6 miljoen wel volledig voor de jongeren uit Flevoland bestemd kan 

worden. Vanaf 2005 heeft Flevoland structureel de beschikking over € 2,6 miljoen extra middelen en 

capaciteit voor jongeren uit Flevoland. 

Ten aanzien van het niet in de pas lopen van doeluitkering met de snelle groei van Flevoland is besloten bij 

de verdeling van extra middelen uit te gaan van het aantal jeugdigen in 2007 en het meer gebruik door 

allochtone jongeren en jongeren uit eenoudergezinnen 

Omdat het aanbod dat gefinancierd kan worden met de € 2,6 miljoen in 2004 nog niet beschikbaar is krijgt 

Flevoland in 2004 een extra groot aandeel uit de extra middelen, te weten € 655.000,-. 

Voorts heeft de staatssecretaris nog specifiek drie extra incidentele subsidies beschikbaar gesteld voor het 

project Jeugdzorg Nabij (€ 450.000,-) het Raakproject (€375.000,-) en de sanering BJZ Flevoland  (€ 

400.000,-). 

De CDA-fractie vindt de uitlatingen van de gedeputeerde dan ook storend en stelt het op prijs wanneer de 

gedeputeerde zijn excuses maakt.  

Gedeputeerde Bos merkt op dat hij geciteerd wordt door Omroep Flevoland, hetgeen niet betekent dat hij 

zelf die worden, “sigaar uit eigen doos”, gebruikt heeft. Hij reageert op drietal aspecten. De staatssecretaris 

heeft wel degelijk de suggestie gewekt dat er vanaf dit moment extra geld beschikbaar zou zijn voor de 

Jeugdzorg in Flevoland,… maar dat is niet waar! Flevoland moet met tweetal andere regio’s praten over hoe 

de bovenregionale taak met betrekking tot een nieuw te vestigen Jeugdinstelling (Nieuw Veldzicht) in 

Flevoland, uitgevoerd gaat worden. Bestuurlijk moeten er nog keuzes en afspraken worden gemaakt. Ook 

met betrekking tot de € 2,6 miljoen. Het tweede aspect betreft de verdeling. Er is sprake van het rechttrekken 

van de doeluitkering die niet toereikend is voor Flevoland in haar achterstandpositie. Flevoland zit daarmee 

dus niet riant in de middelen voor Jeugdzorg. Er is een verdeelsleutel afgesproken en wat wel klopt is dat de 

rekenmethode die daarvoor gehanteerd zal worden voor Flevoland gunstiger is. Dat betekent echter niet dat 

daarmee de problemen in Flevoland kunnen worden opgelost. Overigens is het voor Flevoland belangrijke 

groeiaspect niet in de verdeelsleutel meegenomen en wordt daarvoor het jaar 2007 gehanteerd. Ten derde 

merkt gedeputeerde Bos op het zeer schrijnend te vinden wanneer het ministerie van VWS het feit dat 

Flevoland meedoet aan pilotprojecten aangrijpt om aan te tonen dat er voldoende extra middelen naar 

Flevoland gaan. Ook het maken van een afspraak, werkbezoeken en bestuurlijk overleggen met de 

staatssecretaris wordt steeds afgehouden. 

De CDA-fractie is tevreden met het antwoord van de gedeputeerde. 

 

5.1.b.1. Statenvoorstellen – Subsidieaanvraag Atletiekvereniging Spirit voor uitbreiding verenigingsgebouw 

Met uitzondering van de SGP-fractie die van mening is dat dit voorstel een particulier initiatief betreft en 

daarom tegen stemt, kunnen de aanwezige fracties zich vinden in het voorstel. Het voorstel gaat met de 

aantekening dat SGP tegen stemt door als hamerstuk door naar de vergadering van Provinciale Staten.  

 

5.1.b.2. 6
e
 Wijziging van de begroting 2004 van de provincie Flevoland 

 

Geen opmerkingen. 

 

5.1.c. Bespreekstukken 

1. Verdelingssystematiek voor ISVII 2005-2009 

De VVD-fractie vraagt om een heldere toelichting en legt een relatie met de woonvisie. 
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De CDA- fractie ziet hierin een procedure voorstel en stemt daarmee in.  

Gedeputeerde Bos deelt mede dat Flevoland in aanmerking komt voor een budget stedelijke vernieuwing. 

Dit bedraagt net als de vorige periode €900.000,- . Hij geeft aan hoe het geld verdeeld zou kunnen worden 

en waarom in het voorstel gekozen is voor verdeling aan de hand van concrete projecten van gemeenten. 

Ook wordt in het voorstel gevraagd accenten aan te geven voor de verdeelsystematiek. Als de Statenleden 

van mening zijn dat de accenten zoals neergelegd in de woonvisie gevolgd kunnen worden dan kan hiermee 

aan de slag worden gegaan. De commissie stelt voor de kaders van de woonvisie te volgen en stemt in met 

het voorstel. 

 

2. Themamiddag Jeugdzorg 

De middag is gepland op 24 maart 2004, vangt aan om 12.oo uur en eindigt om 15.00 uur. Het concept 

programma wordt uitgedeeld en de D66-fractie geeft naar aanleiding daarvan aan meer tijd te willen 

besteden aan het gedeelte “presentatie stelselontwikkelingen Jeugdzorg” en nadrukkelijk meer tijd aan 

discussie dan aan “presentatie Jeugdzorg Flevoland”.  

Het programma zal aldus worden aangepast. De voorzitter roept ieder commissielid uit de themamiddag bij 

te wonen en ook fractiegenoten mee te nemen. Het geheel heeft een openbaar karakter. 

 

3. Hoofdlijnen sportnota 

De voorzitter stelt een ieder in de gelegenheid te reageren op de drie W-vragen. 

De SGP-fractie is van mening dat het beoefenen van sport een particulier initiatief is en moet worden 

overgelaten aan particulieren. Zij wenst geen provinciale middelen daarvoor beschikbaar te stellen.  

De CDA-fractie formuleert de navolgende doelstelling van provinciaal sportbeleid: 

 bewerkstelligen dat een groot aantal mensen in de provincie aan sport gaan doen;  

 fungeren als een verbindingsschakel voor sociale samenhang.; 

 door middel van sport, topsport en sportmanifestaties ook in promotioneel opzicht op de kaart zetten van 

Flevoland; 

 streven naar een goed evenwicht tussen breedtesport en topsport; 

 inzichtelijk en bespreekbaar maken van de knelpunten in de regelgeving waarmee sportverenigingen 

worden geconfronteerd 

Ten aanzien van de middelen denkt de fractie meer aan accentverschuivingen. Bijvoorbeeld verstrekken van 

subsidies voor sportschoenen, meer gebruik maken van de accommodaties en deze inzetten voor specifieke 

groepen. Leerlingen betrekken in de begeleiding van andere leerlingen en daarvoor subsidies ter 

beschikking stellen. Mocht er onverhoopt meer middelen nodig zijn dan wil de fractie die discussie wel 

voeren. De fractie vond het jammer dat de groep Onderwijs niet uitgenodigd was voor de hoorzitting 

sportbeleid.  

De D66-fractie heeft de hoorzitting als een bron van informatie en inspiratie ervaren. Zij stelt voor zaken die 

daarin naar voren zijn gekomen als belangrijke input te beschouwen voor het sportbeleid. Zij is van mening 

dat het overleg tussen provincie, gemeenten en SSF moet blijven bestaan; dat de provincie geen specifiek 

gemeentelijke taken op zich moet nemen. Zij stelt voor om voor een concrete aanpak te kiezen en is bereid 

indien een verband kan worden gelegd met het Jeugdbeleid, meer geld daarvoor in te zetten.  

Verder merkt de fractie op het betoog van de heer De Kort van Omniworld o.a. ten aanzien van de 

onderlinge samenwerking en zijn inzet voor Flevoland, als zeer zinvol te hebben ervaren. 

Volgens de PvdA-fractie hoort het sportbeleid een link te leggen tussen jongeren/jeugd-sport-onderwijs. Voor 

het overige sluit zij zich aan bij hetgeen door de CDA fractie naar voren is gebracht. Ook is zij van mening 

dat sport voor alle Flevolanders betaalbaar moet zijn en dat er een goed vrijwilligersbeleid gevoerd moet 

worden. Mocht binnen de financiële kaders onvoldoende middelen voorhanden zijn dan stelt de fractie een 

verschuiving van middelen voor. De fractie informeert of overige commissieleden bereid zijn een werkbezoek 

af te leggen bij Omniworld. 

De ChristenUnie-fractie merkt op dat de doelstelling van het sportbeleid moet zijn om de sociale samenhang 

te bevorderen. De overheid moet bovenlokaal en faciliterend bezig zijn. De voorwaarden voor subsidie ziet 

de fractie graag aangescherpt met het volgende: een sportevenement mag geen risico voor de gezondheid 

vormen en mag de openbare orde niet verstoren. En het beoefenen van sport op zondag is niet gewenst.  

De fractie beschouwt evenals de SGP-fractie sport als een particulier initiatief en vindt het huidige budget 

voldoende. Eventueel kan het zelfs wellicht met minder. 

Tenslotte attendeert de fractie erop dat het niet zo zou moeten zijn dat door rijksbezuinigingen in de richting 

van de sportkoepels de provincies de hierdoor ontstane gaten moeten dichten. Van de koepels mag worden 

verwacht dat zij ook hun eigen kader kunnen trainen. 

 

Gedeputeerde Bouwmeester-den Broeder arriveert om 16.35 uur. 

 

De VVD-fractie verwijst naar eerdere notities die zij gemaakt heeft m.b.t. het sportbeleid. Zij stelt voor dat 

geanalyseerd wordt wat de fracties willen en wat uit de hoorzitting naar voren is gekomen. Deze dan 

samenvoegen en verwerken tot een notitie waarover de commissie zich dan zal uitlaten. De fractie vindt het 

huidige budget voldoende. 
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De GroenLinks-fractie sluit zich aan bij hetgeen door de CDA en PvdA fractie naar voren is gebracht. Zij wil 

concreet weten wat de rol van SSF is. Welke steun kan SSF bieden aan enkele individuele sportclubs. Ten 

aanzien van de geringe beschikbaarheid van sportaccommodaties is de fractie van mening dat een buurt 

gebruik moet kunnen maken van een in die buurt gesitueerde sportaccommodatie.  

Er volgt vervolgens een discussie waaruit blijkt dat de fracties weinig geschilpunten kennen.  

De heer Hartog Heys van de Lier informeert of de commissie ten aanzien van het vraagstuk van de 

financiering van de gestelde (nieuwe) doelen ook bespreekbaar acht dat nog eens gekeken wordt naar het 

bestaande sportbeleid en de daarvoor beschikbare middelen. De commissie acht dat inderdaad 

bespreekbaar. 

De VVD-fractie maakt procedureel bezwaar tegen deze ambtelijke interruptie. 

De voorzitter kan zich voorstellen dat de ambtelijke organisatie deze verduidelijking nodig heeft bij de 

verdere uitwerking van de sportnota. 

Gedeputeerde Bos merkt op dat het in de algemene subsidieverordening opgenomen criterium “bovenlokaal 

belang” in de concrete toepassing vaak tot onduidelijkheden leidt. Er zijn soms op lokaal niveau 

sportactiviteiten die weliswaar lokaal worden georganiseerd, maar die een regionale, ja zelfs soms een 

landelijke uitstraling hebben. De subsidieverordening zou hierop meer toegesneden moeten kunnen worden. 

 

Mevrouw F.T. Joosse (ChristenUnie) verlaat de vergadering om 16.55 uur. 

 

4. Plan van aanpak IJsselmeerziekenhuizen  

Naar aanleiding van de notitie “stand van zaken IJsselmeerziekenhuizen”  informeert de LPF-fractie  of de 

disciplines KNO en dermatologie terugkomen. In het plan wordt namelijk niet gesproken over terugkeer van 

de 4 basisspecialismen.  

Gedeputeerde Bos geeft aan dat het rondgezonden bericht wat dat betreft duidelijk is. Tijdelijk zijn de 

disciplines niet beschikbaar. Essentieel zijn een goede en constructieve werkrelatie en vertrouwen vanuit de 

bevolking. Het ziekenhuis wil eerst saneren en dan gaan opbouwen.  

De PvdA-fractie wil weten of er al concreet iets over de wachttijd van ambulances gezegd kan worden, 

omdat blijkt dat het niet openhouden van de Spoedeisende Hulp in de praktijk een negatief effect heeft op de 

beschikbaarheid van de ambulances.  

Gedeputeerde Bos geeft aan dat dit volgens het ziekenhuis tot desastreuze overschrijdingen van de 

aanrijtijden van de ambulances kan leiden.  

 

d. Vragenronde 

CDA-fractie vraagt aan Statenleden om als commissie met de door gemeente Almere georganiseerde 

busreisjes mee te gaan om te ervaren hoe lang de busrit duurt voor kinderen die naar het speciaal onderwijs 

gaan. Dit naar aanleiding van de regiovisie.  

De commissieleden gaan niet op deze uitnodiging in.  

PvdA-fractie wil weten of er al een beeld is van het aantal thuis- en daklozen in de provincie. 

Gedeputeerde Bos geeft aan dat er geïnventariseerd wordt. Hij zegt toe om in het tweede kwartaal van 2004 

met een notitie te komen.  

Gedeputeerde Bos meldt namens Omniwold dat Omniworld voetbal en Omniworld basketbal en volleybal 

twee aparte organisaties zijn. 

 

De voorzitter dankt de gedeputeerde en deze verlaat de vergadering. 

 

5.2. Portefeuillehouder L.M. Bouwmeester-den Broeder 

5.2.b.1. Bespreekstukken – Voorstel proceduregang Kunstbeleid 2004 -2008 

De D66-fractie wil weten wat de werkconferentie/raadpleging inhoudt.  

Gedeputeerde Bouwmeester meldt dat dit in de vorm van een brainstormsessie zal worden gegoten. Vragen 

en probleemstellingen worden dan meegenomen in een notitie. Er zijn verder geen opmerkingen.
1
 

 

6. Rondvraag 

VVD: wil weten of de staatssecretaris, mevrouw Van der Laan,  tijdens haar bezoek aan Flevoland openheid 

gegeven heeft over het kunstbeleid.  

Gedeputeerde Bouwmeester: meldt dat gebleken is de staatssecretaris Flevoland een warm hart toedraagt. 

Zij kan echter niets zeggen over het vertrouwelijke gesprek dat zij met de staatssecretaris gevoerd heeft. 

 

Ten aanzien van het verzoek om een werkbezoek af te leggen bij Omniworld wordt besloten dit niet 

gedurende het proces sportbeleid te doen maar te verschuiven naar een later tijdstip. De griffie wordt 

gevraagd dit schriftelijk te melden aan Omniworld en op te nemen in de planning van werkbezoeken. 

 

                                                      
1
 Van de Griffie: In de proceduregang Kunstbeleid staat een werkconferentie/raadpleging gepland op 27 april 2004. Op deze datum 

bevindt een aantal commissieleden zich in Brussel.  



5 

SGP: wil het sportbeleid van overige gemeentes ook in kunnen zien. De afdeling SPV zal zorgdragen dat 

deze notities in bij de Griffie komen te liggen. 

 

7. Sluiting  
De voorzitter dankt een ieder en sluit de vergadering om 17.22 uur. 
 

Lijst van toezeggingen 

Commissie Samenleving 

 

NR Datum cie. Onderwerp/toezegging Door Afdoen per 

     

1 17-12-2003 Agenderen bespreking van De Verbeelding Presidium Febr – maart 

2004 

2 18-02-2004 Op werkbezoek naar Omniworld Griffie Nader te 

bepalen 

3 18-02-2004 Notitie met betrekking tot inventarisatie dak- en thuislozen 

in Flevoland 

Gedeputeerde 

J.M. Bos 

2
e
 kwartaal 

2004 

     

 

 

Vastgesteld te Lelystad, d.d………………………………………..2004  

 

De voorzitter      de commissiegriffier 

 

 
 


